
آرمان ملی: فدراسیون فوتبال مهناز ذکایی را از فهرست 
داوران دربی ۱۰۳ کنار گذاشت و در ادامه سعدا... گلمرادی، داور 

تاجیکستانی را به عنوان جانشین ذکایی انتخاب کند.

    صحبت های ذکایی
هفته گذشته  بعد از منتشر شدن اخباری مبنی بر اینکه 
احتمال قضاوت داوران زن در شهرآورد تهران وجود دارد؛ حالا 
خداداد افشاریان رسما این خبر را تائید کرد.   مهناز ذکایی 
در این خصوص  گفت: اینکه من و خانم قربانی در اتاق وار 
برای قضاوت در دربی حضور داشته باشیم، احتمال بسیار 
زیادی دارد. ما سال ۲۰۲۱ لایسنس وار را دریافت کردیم اما 
کمتر کسی در خصوص آن صحبت کرد و بیشتر تمرکز معطوف 
به داوران آقا بود، اما برای اتفاقی که درحال رقم خوردن است 
واقعا هیجان زده هستم. وی  در ادامه گفت: بالاخره فوتبال 
ایران هم باید این کار را شروع می کرد تا بتواند در مبحث داوری 
که  کند. خوشحالم  کشورهای دیگر نزدیک  خودش را به 

بالاخره این تابوشکنی اتفاق می افتد.  

    گله خسروی
کمیته داوران فدراسیون فوتبال در  علی خسروی عضو 
گرام خود  کنش به انتخاب داوران زن برای دربی  در اینستا وا
نوشت: »من نقی معمولی هستم. من قهرمان جهان شدم. 
من من من و من…….) برگرفته از دیالوگ سریال پایتخت ( 
………………. حالا ما تاریخ ساز شدیم … در زمان ما کمک داور 
ویدئویی آمد. بله این ما بودیم یعنی این کمیته داوران بود که 
داور زن برای دربی استفاده کرد. خیلی خوبه که استوری میزارید 
و تبریک میگید به داور بانو؟ ولی دیگه بی انصافی نکنید. این 
جرات را ما اعضای کمیته داوران در دوشنبه گذشته طی جلسه 
وبیناری گرفتیم و فدراسیون را ترغیب کردیم که حالا به همه 
دنیا بگید: هم وار اومد هم داور زن برای بازی مردان! دیگه چه 
بهانه ای هست برای دعوت نکردن داوران خانم و آقای ایران 
زمین برای رقابت های مهم جهانی و المپیک؟؟ یعنی یک نفر 
یک داور یک سایت یک مدیر یک رئیس یک رفیق نبود که 
بگه: بابااااا کمیته داوران دست مریزاد تصمیم شجاعانه ای 
گرفتید! من خودم شاخ مجازی هستم. همه قواعد بازی رو 
بلدم. بگذارید سکوت کنم . فقط چرا داوران خانم و آقا سکوت 
کردند؟ قدر شناسی تو ذات ما ایرانیانه ….بسم ا... ...بله من نقی 

معمولی هستم.«

    صحبت های تاج 
روز شنبه رئیس فدراسیون فوتبال گفت: در فوتسال قهرمان 
ع آسیا در بخش زنان هستیم. به گزارش سایت رسمی  بلامناز
فدراسیون فوتبال، مهدی تاج در این مراسم بیان کرد: روز 
بین المللی فوتبال زنان آسیا را خدمت بانوان، آقایان، مدیران 
محترم فدراسیون فوتبال، مربیان تیم های بانوان، بازیکنان 
تیم های ملی رده های سنی و همه مسئولان فدراسیون فوتبال 
تبریک می گویم. در یک کلمه حال فوتبال زنان در کشورمان خوب 
گر بگویم خوب تر از  گر بگویم خوبِ خوب است نه اما ا است. ا
قدیم است، درست  گقته ام و بهتر شده است. وی ادامه داد: ما در 
بازی های کافا در زیر ۱۴، ۱۷ و ۲۰ سال قهرمان شدیم. کافا هم یکی 
از مناطق بسیار با اهمیت کنفدراسیون آسیاست و تیم های بسیار 
خوبی در آن حضور دارند. تیم بزرگسالان ما با روسیه و بلاروس به 
صورت متصل مسابقات تدارکاتی انجام می دهد و تیم های قابل 
قبولی داریم. فدراسیون فوتبال حمایت، تشویق و تکریم بانوان را 
به صورت جدی در دستور کار خود دارد. حمایت هایی از حضور 
زنان در بقیه بخش های فدراسیون از جمله داوران داریم. او با 
بیان اینکه در  استانداری جلسه  شورای تامین برگزار شده و دربی 
قطعا چهارشنبه برگزار می شود، به حضور مهسا قربانی در تیم 
وار اشاره کرد و گفت: در دربی خانم قربانی را داریم که خوشحالم 
این دربی را در اتاق VAR است. خانم ذکایی و آقای بنیادی فر 
هم هستند، یعنی داوری دربی را تمام ایرانی انجام می دهند. 
داور وسط، داور VAR همه ایرانی هستند. تاج در مورد فوتسال 
ع آسیا در بخش زنان  زنان هم گفت: در فوتسال قهرمان بلامناز
هستیم. در بخش مدیریتی و برنامه ریزی فدراسیون تقریبا 
پنج نفر از روسای دپاتمارن های فدراسیون از بانوان هستند. 

کافی نیست، اما سهم خوبی از مدیریت میانی و عالی فدراسیون 
فوتبال در اختیار بانوان است. مریم منظمی، سرپرست نایب 
رئیسی بانوان فدراسیون فوتبال هم در این مراسم گفت: در سالی 
که گذشت خاطرات خوب و بدی اتفاق افتاد. دو اتفاق تلخی که 
در سال ۱۴۰۲ برایمان اتفاق افتاد، از دست دادن ملیکا محمدی 
و خانم مرجان موحدی داور فوتسال مان بود که بار دیگر به 
خانواه آنها تسلیت می گویم. او ادامه داد: اتفاقات خوبی در حوزه 
فوتبال و فوتسال ما رقم خورد. تیم های پایه ما در مسابقات کافا 
درخشیدند. تیم فوتسال که برندمان است در مسابقات کافا با 
افتخار تمام و با برتری خیره کننده ای قهرمان شد و عنوان بهترین 

تیم را با خود یدک کشید.

    انتشار یک عکس 
شنبه شب گذشته عکسی از این داور در فضای مجازی منتشر 
شد که در گذشته در حال حمایت از پرسپولیس در ورزشگاه 
حضور داشته است. همین موضوع باعث شد که فدراسیون 
فوتبال برای جلوگیری از شائبه ها این داور را از فهرست داوران 
گلمرادی، داور  گذاشت و در ادامه سعدا...  کنار  دربی ۱۰۳ 

تاجیکستانی را به عنوان جانشین ذکایی انتخاب کند.

کنش      وا
داور زن بین المللی ایران به حذف نامش از بین داوران دربی 
کنش نشان داد. ذکایی در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: ابتدا  ۱۰۳ وا
باید بگویم که کمیته داوران اجازه مصاحبه به داوران نمی دهد 
ولی با توجه به اخباری که در ۲۴ ساعت گذشته درباره من منتشر 
شده، لازم دانستم که توضیحاتی ارائه کنم. او با بیان اینکه عکس 
منتشر شده از وی به عنوان هوادار پرسپولیس مربوط به سال 
خ پوشان ایران و  ۹۷ و دیدار فینال لیگ قهرمانان آسیا بین سر
کاشیمای ژاپن بوده است، گفت: این دیدار اولین حضور بانوان 
گر یادتان باشد اینفانتینو  در ورزشگاه آزادی پس از سال ها بود. ا
هم در این بازی حضور داشت. باید این را بگویم که در آن بازی 
بحث استقلال و پرسپولیس نبود و بانوان علاقه مند به فوتبال 
می خواستند از فرصت پیش آمده استفاده کنند و برای تماشای 
فوتبال به ورزشگاه آزادی بروند. این داور ادامه داد: من هیچوقت 
کارم به عنوان یک داور حرفه ای برای تیمی جانبداری  در 
نکرده ام و برای من عجیب است که چنین اتفاقی پس از معرفی 
نامم به عنوان یکی از داوران دربی رخ داد. به همین دلیل تصور 
می کنم که این اتفاق از درون جامعه فوتبال رخ داده است. در هر 
صورت من فرصت حضور در دربی را از دست دادم، اما امیدوارم 

هر کسی در این بازی به عنوان داور حضور دارد، موفق باشد.

    جایگزین 
فوتبال  فدراسیون  با  کره  مذا از  بعد  فوتبال  فدراسیون 
تاجیکستان، سعدا... گل مرادی از این کشور را برای حضور در 
دربی ۱۰۳ انتخاب کرد. بدین ترتیب داور تاجیکستانی به همراه 
مهسا قربانی دو داور حاضر در اتاق VAR دربی تهران خواهند 

بود.
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شوک به استقلال:  
ماشاریپوف قهر کرد 

هافبک ازبکستانی استقلال به دلیل برآورده 
نشدن تعهدات باشگاه در تمرین دیروز غایب 
بود. در شرایطی که تیم  فوتبال استقلال خودش را 
برای دربی حساس روز چهارشنبه در هفته بیستم 
لیگ برتر آماده می کند، یک بحران جدید و جدی 
برای این تیم شکل گرفته که مربوط به ستاره 
ازبکستانی  است. جلال الدین مارشاریپوف که از 
خریدهای سرشناس و مهم نیم فصل استقلال 
محسوب می شود به دلیل عدم پایبندی باشگاه 
به تعهداتش در تمرین دیروز این تیم حاضر نشد 
تا حضورش در دربی در هاله ای از ابهام قرار بگیرد. 
باشگاه استقلال قول های به این بازیکن مبنی بر 
تهیه منزل و اتومبیل برای این بازیکن و تهیه بلیت 
برای خانواده اش برای حضور در تهران داده بود 
که هنوز هیچکدام برآورده نشده است و همچنین 
هزینه هتل محل اقامت این بازیکن در سه روز 
اخیر هم از سوی علی خطیر پرداخت نشده تا بد 
قولی های سریالی این بازیکن را به عدم حضور در 

تمرینات مجاب کند. 

ویژه

در روزی که سپاهان باخت، 
محمد ناصری، سنگربان  تیم 
پیکان هم چندین مرتبه پس 
از گل سوم تیمش به نشانه 
مصدومیت روی زمین افتاد، که 
کنش  یک مرتبه این رفتار او با وا
شدید سپاهانی ها و در راس 
آنها محمد دانشگر مواجه شد  .

ینات  تمر در  الهامی  کت  سا
نساجی باانگیزه زیاد و جدیت 
فراوان کارش را جلو می برد. او 
روی مسائل فنی و روحی و روانی 
بازیکنان بسیار تلاش می کند 
و برای روزهای سخت تری که 
در ادامه لیگ برتر در پیش دارد 

خودش را آماده کرده است.

به نظر می رسد لوئیس انریکه 
در لیگ فرانسه چندان قصد 
استفاده از امباپه را ندارد ولی 
در لیگ قهرمانان شرایط او 
متفاوت است و فیکس بازی 
می کند. همه چیز بعد از اعلام 
جدایی او از پی اس جی در 

پایان فصل شروع شد.

ت
شــ

س نو
عک

کنش انگیزه         تفاوت   وا

گفتوگو

علیرضا نیکبخت بازیکن سابق استقلال در 
گردان جواد نکونام در لیگ  خصوص عملکرد شا

برتر و قبل از دربی صحبت کرد.
   در خصوص برتری استقلال مقابل حریف 

همنام خوزستانی چه نظری دارید؟
 بازی خوبی بود و استقلال به نظرم عملکرد 
خوب و قابل قبولی از خودش ارائه داد و توانست 
مزد برتری خودش را هم بگیرد. ۳ امتیاز مهم 
کسب کرد و جایگاهش را در صدر جدول تثبیث 
کرد. خیلی خوب است که تیم در این شرایط 
سخت و با بضاعت محدود و دست خالی توانسته 
تا اینجای کار فوق العاده نتیجه بگیرد و به نظرم 
این تیم و این بچه ها نیاز به حمایت بیشتری از 
سوی مسئولین دارند و امیدوارم توجه بیشتری 

به آنها شود.
   نظر شما در رابطه با اختلاف میان خطیر و 

نکونام چیست؟
 به نظرم این اختلاف به تیم ضربه می زند و تا 
گر یک دلی و همراهی  اینجا هم ضربه زده است و ا
وجود داشت اوضاع استقلال به مراتب بهتر از این 
هم بود. در اینجا من بخواهم حق را به کسی بدهم 
به نکونام می دهم، چرا که با دست خالی و کمترین 
بازیکنان ممکن بهترین نتایج را گرفته است. او 
تنها است و باید از او و این تیم حمایت بیشتری 
صورت بگیرد و تقاضای من از مدیرعامل و هیات 
مدیره و مجمع این است که حمایت بیشتری از 
این تیم داشته باشند. حیف است این استقلال 

قهرمان نشود.
    عملکرد بلانکو را چگونه ارزیابی می کنید؟

 به نظرم او فراتر از سطح فوتبال آسیاست و 
کلاس کاری بالایی دارد و استقلال به بازیکنان این 
چنینی نیاز دارد. خوشحال که او را در ترکیب تیم 
می بینم و از سبک بازی او خیلی خوشم آمد. دقت 
کنید در زمین همه کار برای استقلال می کند و اصلاً 

بازیکن ایستایی نیست. 
   این هفته دربی پایتخت برگزار می شود!

 این بازی با همه بازی ها متفاوت است و به 
شرایط روحی تیم ها در این بازی خیلی مهم است. 
من فکر می کنم استقلال ۲ بر یک دربی را می برد و 
بلانکو هم گلزنی خواهد کرد. شرایط استقلال را 

برای این بازی خیلی بهتر می بینم.

نیکبخت: 
شرایط استقلال برای 

دربی بهتر از رقیب است 

زهرا نعمتی به پارالمپیک پاریس  
اعزام می شود؟ 

ایسنا: سرمربی تیم ملی پاراتیروکمان گفت: تنها 
در صورتی امکان اعزام زهرا نعمتی به پارالمپیک 
کند و  که در اردوها شرکت  پاریس وجود دارد 
بالاترین رکورد را در ریکرو بانوان به ثبت برساند. 
میلاد وزیری در گفت وگو با ایسنا، درباره تعداد 
سهمیه های تیروکمان در پارالمپیک پاریس، اظهار 
کرد: با سهمیه ای که غلامرضا رحیمی در مسابقات 
بین المللی فزاع امارت کسب کرد در مجموع ۷ 
سهمیه برای تیروکمان جهت شرکت در پارالمپیک 
پاریس کسب شده است. البته سهمیه به نام کشور 
است نه فرد. بنابراین هر کسی که بتواند در اردوها 
و مسابقات انتخابی بالاترین رکورد را نسبت به 
فردی که سهمیه کسب کرده به ثبت برساند در 
لیست نفرات اعزامی به پارالمپیک قرار خواهد 
گرفت. وی درباره وضعیت زهرا نعمتی برای حضور 
در پارالمپیک پاریس گفت: وی باید در اردوها 
شرکت کند و رکورد بزند تا وضعیتش برای اعزام به 
گر در  پارالمپیک مورد بررسی و ارزیابی قرار بگیرد، ا
اردوها شرکت نکند احتمال اعزام او به پارالمپیک 
وجود ندارد. در حقیقت چون می خواهیم تیم 
کیفیت و مدال آوری را به پاریس اعزام کنیم  با
کماندارانی به پارالمپیک اعزام می شوند  تنها 
که شانس کسب مدال داشته باشند و بالاترین 
رکوردها را در اردوها به ثبت برسانند. سرمربی تیم 
ملی پاراتیروکمان همچنین در خصوص عملکرد 
غلامرضا رحیمی و زندی در آخرین مرحله مسابقات 
انتخابی کسب سهمیه پارالمپیک پاریس در امارات 
اظهار کرد: چون بعد از بازی های پاراآسیایی هانگژو 
چین کمانداران هیچ اردو و تمرینی نداشتند و تنها 
با یک هفته اردو در این تورنمنت شرکت کردند 
عملکردشان راضی کننده بود و موفق به کسب 
یک مدال نقره و سهمیه پارالمپیک پاریس شدیم.  

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
ایسنا: پیشکسوت فوتبال ایران گفت: استقلال تیم آماده و 
سرحالی برای داربی است و تصور می کنم با خریدهای خوبی که هر 
دو تیم انجام داده اند شاهد داربی خوب و جذابی باشیم. مجید 
نامجو مطلق در گفت وگو با ایسنا، در ارزیابی از عملکرد استقلال 
در آستانه برگزاری داربی، اظهار کرد: عملکرد استقلال با توجه به 
نتایج خوبی که تا امروز کسب کرده در حال حاضر بسیار ایده آل و 
خوب است. با برنامه، منطقی و اصولی بازی می کند و قطعا شرایط 
متفاوتی در این داربی خواهد داشت. وی درباره تفاوت خریدهای 
استقلال و پرسپولیس و اینکه خریدهای پرسپولیس بهتر بوده یا 
استقلال، گفت: هر دو تیم خریدهای بسیار خوبی انجام دادند؛ 
به خصوص پرسپولیس با خرید اورونوف و عبدالکریم حسن 
تحول بزرگی در تیمش ایجاد کرد و خریدهایش راضی کننده 
است. نامجومطلق در ادامه تصریح کرد: در حال حاضر استقلال 
تیم آماده و سرحالی برای داربی است و تصور می کنم با خریدهای 
خوبی که هر دو تیم انجام داده اند شاهد دربی خوب و جذابی 
باشیم. البته با توجه به جدول حساسیت این دوره از بازی  داربی 
بالاست و قطعا روند بازی سخت و تماشایی خواهد بود. نامجو 
مطلق در پایان درباره صحبت های اخیر نکونام علیه مدیریت 
باشگاه و اینکه اختلاف دوباره بین مدیریت و کادر فنی استقلال 
چه تاثیری روی داربی خواهد داشت؟ افزود: با توجه به داربی بهتر 
است با اظهار نظر حواشی خاصی را ایجاد نکنیم تا تیم با آرامش و 

بدون دغدغه بازی  را دنبال کند.
تسنیم: ملی پوشان فوتسال ناشنوایان ایران با غلبه بر تیم 
برزیل راهی فینال المپیک زمستانی ناشنوایان شدند به گزارش 
روابط عمومی فدراسیون ورزش های ناشنوایان،  تیم ملی فوتسال 
ناشنوایان ایران در مرحله نیمه نهایی بیستمین دوره المپیک 
زمستانی ناشنوایان ۲۰۲۴ ترکیه به مصاف تیم برزیل رفت و در این 
دیدار تیم ایران با نتیجه ۳ بر صفر به برتری رسید.  در این بازی 
کبر احمدوند و علیرضا مختار آبادی  علی اصغر محبوبی،  علی ا
گردان رضا داورزنی در  برای ایران گلزنی کردند. به این ترتیب شا

فینال به مصاف برنده بازی ژاپن و اسپانیا خواهد رفت.

بیــنالمــلل
  سرمربی تیم ملی فوتبال مصر نام محمد صلاح را در فهرست 
بازیکنان مورد نظرش برای دو دیدار پیش رو قرار نداد. حسام 
، نخستین فهرست  حسن، سرمربی جدید تیم فوتبال مصر
بازیکنانش را برای فیفادی پیش رو اعلام کرد. نکته جالب اینکه 
در این فهرست نامی از محمد صلاح، مهاجم سرشناس لیورپول، 

به چشم نمی آید. قرار است که مصر در فیفادی پیش 
رو دو بازی برابر گینه و بورکینافاسو انجام دهد 
و به این ترتیب صلاح در این دو بازی نخواهد 
بود. صلاح در جام ملت های آفریقا به خاطر 

آسیب دیدگی خیلی زود کاروان مصر را ترک 
کرد و به انگلیس برگشت. این اقدام او که 

حاضر شد کاروان تیمش را ترک کند و تا 
پایان رقابت ها در کنار بازیکنان نماند 

انتقادهای زیادی را از او به دنبال 
داشت. سرمربی تیم ملی فوتبال 

مصر هنوز درباره دلیل خط زدن 
نام صلاح توضیحی نداده است.

سازمان دفاعی سپاهان فوق العاده 
ضعیف است

گر مرتکب  فوتبال دو دو تا چهار تا است و یکسری اشتباهات را ا
شوید متضرر می شوید. چیزی به اسم شانس در فوتبال نداریم، 
گر اشتباه کنی هم  گر دقت نکنی گل نمی زنی، ا با دلیل می گویم ا
به حریف فرصت دادی تا برنده شود. چندین بار در صحبت های 
قبلی گفته بودم که تیم ژوزه مورایس بالانس نیست. سپاهان یک 
کرور بازیکن در خطوط هافبک و حمله جذب کرده، ولی کمبود 
گر آخر  مدافع دارد. برایان دابو که نباید در خط دفاعی بازی کند. ا
فصل بود و تیم بازیکنان مصدوم و محروم داشت این موضوع قابل 
قبول بود، اما در میانه فصل نشان از کمبود عناصر دفاعی دارد. 
مورایس فکر می کند فوتبال فقط تهاجمی است، تعریف فوتبال 
این است وقتی توپ را به دست آوردی حمله کن، وقتی توپ را از 
دست دادی دفاع کن، پس ۵۰-۵۰ است. به طور متوسط در طول 
فصل نسبت دفاع و حمله تیم برابر است. سپاهان در دفاع تیمی، 
خطی و انفرادی ضعیف بوده است. گل هایی که سپاهان از پیکان 
خورد روی هر گل، پیکان برتری عددی در نفرات داخل زمین 
داشت. دفاع راست و هافبک راست سپاهان کجا بودند که ده ها 
متر سمت راست تیم روی حملات پیکان خالی بود. دروازه بان 
تیم هم روز خوبی را سپری نکرد ولی دلیل عقب نشینی سپاهان 
چه بود؟ هافبک ها فقط به دنبال گلزنی هستند و کمکی به عقب 
زمین تیم نمی کنند. سپاهان از نظر دفاعی کاملاً ضعیف است و 
حریفان ایرادها را پیدا کرده اند. سازمان و بازیکنان تهاجمی تیم 
هم بیش از اندازه موقعیت های خوب گلزنی را از دست می دهند. 
اینکه می گویند سپاهان بدشانسی آورد اصلاً قابل قبول نیست. 
چطور پیکان و دیگر تیم هایی که سپاهان را شکست داده اند، 
بدشانسی نیاوردند. دقت در زدن ضربات آخر و کار های تدافعی 
نیست. مورایس هر جا می خواهد مربیگری کرده باشد، باید در 
تمرین ایراد های تیمش را برطرف کند. باقی حرف هایی که در 
مورد سپاهان گفته می شود اضافه است.  بازی حذفی سپاهان 
مقابل شمس آذر برگزار شد و نیما میرزازاد بازی بسیار خوبی 
گر او درون دروازه نبود سپاهان در نیمه اول چند گل  انجام داد. ا
می خورد و در نیم دوم هم دروازه اش باز می شد ولی عملکرد بسیار 
خوب او مانع گلزنی شمس آذر شد. وقتی این قدر عالی بازی کرده، 
دلیلی نداشت تا مقابل پیکان روی نیمکت بنشیند و در بین دو 
نیمه در حالی به جای پیام نیازمند وارد زمین شود که سپاهان دو 
بر یک عقب بود. اشتباه نشود، هدف تضعیف نیازمند نیست، او 
گر درون دروازه سپاهان نبود الان این تیم مدعی قهرمانی نبود.  ا
با عملکرد ضعیف خط دفاعی، نیازمند خیلی موقعیت گرفت ولی 
در بازی با پیکان می شد میرزازاد که روحیه داشت بازی و نیازمند 
استراحت می کرد. با این روند سپاهان همیشه دو دروازه بان آماده 
دارد ولی با مجموع اشتباهاتی که صورت گرفته الان در وضعیت 

نامساعدی است.

حسینچرخابی
کارشناسفوتبال

قربانی: حرف های نکونام را نپسندیدم

:  رسیدن به المپیک غیرممکن نیست پائز

کاپیتان سابق استقلال گفت: من حرف 
که در نشست مطبوعاتی  جواد نکونام را 
پس از پایان بازی با استقلال خوزستان که 
که گفت هر کسی بگوید این تیم باید قهرمان 
شود خیانت کرده است را نپسندیدم. پیروز 
مورد  در  استقلال  سابق  کاپیتان  قربانی 
وضعیت آبی های پایتخت گفت: آبی پوشان 
تهرانی در این فصل نتایج خوبی گرفته اند 
و در صدر جدول قرار دارند، من به عنوان 
یک استقلالی که از پایه های این تیم حضور 
داشتم و به پیراهن مقدس بزرگسالان رسیدم 
دوست دارم تیم محبوبم قهرمان لیگ برتر 

گر نمی گویند این آرزو خیانت  شود البته ا
است. قربانی تصریح کرد: در ایران به صورت 
پرسپولیس،  استقلال،  تیم های  سنتی 
کتور  ترا اخیر  سال های  در  و  سپاهان 
از مدعیان قهرمانی محسوب می شوند، 
که در نشست  را  من حرف جواد نکونام 
مطبوعاتی پس از پایان بازی با استقلال 
خوزستان که که گفت هر کسی بگوید این 
تیم باید قهرمان شود خیانت کرده است را 
نپسندیدم، در دنیای مربیگری باید وجود 
ندارد، شما شاید بهترین بستر را برای تیمت 
خ  فراهم کرده باشید ولی گاهی اتفاقاتی ر

می دهد که غیر قابل پیش بینی است، اما 
به عنوان یک استقلالی و به خاطر هواداران 
عزیز استقلال دوست دارم این تیم قهرمان 
کید کرد: حیف است اختلافات  شود. وی تا
سرمربی و مدیرعامل باشگاه استقلال به 
تیمی که میلیون ها هوادار عاشق دارد لطمه 
بزند، همه باید کار و وظایف خود را به درستی 
انجام بدهند، من در جریان مسائل استقلال 
نیستم اما دو طرف مشکلاتی را که وجود 
دارد را حل کنند چرا که دود این اختلافات 
به چشم هواداران خواهد رفت. من پیرورز 
را  چیزی   ، هستم  استقلالی  یک  قربانی 

می گویم که به نفع استقلال باشد، هرچند 
این موضوع باعث شود تا برداشت منفی 
کنند. بازیکن اسبق استقلال در پایان گفت: 
استقلال پیشکسوتان بزرگی دارد، بزرگانی 
که هر کدام تاریخ فوتبال هستند و نام آنها 
خ هم نمی تواند بکشد،علی  را تریلی ۱۸ چر
کبر کارگر جم، بهتاش فریبا، جواد  جباری، ا
قراب، سعید مراغه چیان، منصور رشیدی 
بزرگان تیم هستند، این لج و لجبازی ها به 
ضرر استقلال است،اینها می تواند کاری کنند 
و پا پیش بگذارند، استقلال متعلق به هیچ 
کس نیست، استقلال متعلق به هوادار است.

سرمربی تیم ملی والیبال ایران گفت: رسیدن به المپیک، 
سخت است اما غیرممکن نیست و باید نتایج خوبی کسب 
کنیم تا شاید یکی از ۵ سهمیه باقیمانده را به دست بیاوریم. 
کره با بیش از ۲۰ مربی  فدراسیون والیبال پس از چندین ماه مذا
خارجی و تشکیل چندین جلسه شورای مشورتی و کمیته فنی، 
روز چهارشنبه ۹ اسفند با »مائوریسیو موتا پائز« برای هدایت تیم 
ملی ایران به توافق رسید. این مربی برزیلی - فرانسوی گفت وگویی 

انجام داده که در زیر می خوانید:
    چرا تیم ملی والیبال ایران را برای مربیگری انتخاب کردید؟

چون چالش بسیار سختی پیش روی من بود و عاشق چالش 
هستم. ایرانی  ها واقعا دوستدار والیبال هستند. نخستین ملاقات 
من با مسئولان ایرانی در ابتدای سال نو )میلادی( بود و سپس 

نشستی در پاریس داشتیم.
    مسائل غیر ورزشی و سیاسی را هم در تصمیم خود در 

نظر گرفتید؟
تمام فکر من روی مسائل ورزشی متمرکز است و تنها به جامعه 
والیبال ایران فکر می کنم. می دانم که  جدا کردن مسائل سیاسی 
و ورزشی برای برخی افراد سخت است، اما من به شیوه خودم به 

جهان نگاه می کنم.
 تیم ملی با سعید معروف شناخته می شود که دیگر برای 

ایران بازی نمی کند. تیم ایران را در حال حاضر چطور می بینید؟
ایران با توجه به کسب عنوان قهرمانی جهان زیر ۲۱ سال و نایب 
قهرمانی زیر ۱۹، پتانسیل بالایی دارد. ایران در ۲ سال گذشته، 
بیشتر متکی به ستاره های خود بوده ولی از نظر کار گروهی و تلاش 
برای هدفی مشخص در سطح بالایی قرار نداشته است. وظیفه 
من این است که تیم ایران را به سمت هدفی واحد راهنمایی و 

هدایت کنم.
    رسیدن به المپیک برای تیم ملی ایران ممکن است؟

ایران در جایگاه ۱۵ رنکینگ جهانی است که البته در در 
، دچار افت شده است. رسیدن به المپیک،  سال های اخیر
در  خوبی  نتایج  باید  نیست.  غیرممکن  اما  است  سخت 

لیگ ملت ها کسب کنیم تا شاید یکی از ۵ سهمیه 
باقیمانده را به دست بیاوریم. کار خیلی سختی 

داریم چون ایتالیا، آرژانتین و اسلوونی، قطعاً 
۳ سهمیه کسب می کنند. بنابراین فقط ۲ 

جای خالی باقی می ماند. هر بازی برای ما 
حکم فینال را دارد و ما باید از نظر ذهنی، 
آماده باشیم.  کاملاً  فنی و احساسی 
تلاش ما تقویت نقاط قوت و برطرف 

کردن نقاط ضعف خواهد بود.

    والیبال ایران، چند بازیکن لژیونر هم دارد.
بله. امین اسماعیل  نژاد برای ورونا بازی می کند، امیرحسین 
اسفندیار در چین است و سابقه بازی در لیگ روسیه و بلژیک 
را دارد. شریفی در لیگ ترکیه بازی می کند و جواد کریمی نیز در 

رومانی است. 
به این بازیکنان نیاز دارم تا در کنار جوانان مستعد ایران قرار 
بگیرند. به این ترتیب آنها می آموزند در لحظات کلیدی 
بازی، کیفیت خود را حفظ کرده و ثبات احساس 

داشته باشند.
    با توجه به اینکه مسئولیت تیم ملی ایران 
را بر عهده دارید، آیا فعالیت باشگاهی را متوقف 

می کنید؟
نه، اصلاً. من اهدف خاص و مشخصی دارم 
و مجبور شدم پیشنهادی را رد کنم که به 
نفع ایران نبود. در این مورد با فدراسیون 
ایران صحبت کرده ام. طرف ایرانی، تقاضای 
همکاری بلندمدت دارد ولی همه می دانیم 
که ادامه همکاری ما به نتایج لیگ ملت های 
۲۰۲۴ بستگی دارد. هنوز تصمیمی برای تیم 

باشگاهی فصل آینده خود نگرفته ام.


